
 

 

Protokół Nr XL/2022 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 24 lutego 2022r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 12
00

 

Zamknięcie obrad – godz. 13
00

 

 

Ustawowy skład Rady Gminy Wierzchowo stanowi 15 radnych. 

W obradach XL Sesji Rady Gminy Wierzchowo wzięło udział 14 radnych, według listy 

obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Nieobecny – radny Zdzisław Bełzowski. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli także: Sekretarz Gminy Tomasz Suchoński oraz Skarbnik 

Gminy Marta Chłopek, według listy obecności, stanowiącej załącznik nr 2 do niniejszego 

protokołu. 

W części posiedzenia sesji uczestniczyli zaproszeni przez Przewodniczącego Rady Gminy 

Wierzchowo i Wójta Gminy Wierzchowo druhowie strażacy – cel uczestnictwa druhów 

strażaków opisany w pkt 5 porządku posiedzenia sesji.  

 

Obradom przewodniczył: Marek Mikulec – Przewodniczący Rady Gminy Wierzchowo. 

 

Obrady protokołowała: Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady. 

 

Ad. 1 i 2 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec o godz. 12
00

 otworzył XL Sesję Rady Gminy 

Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. 

 o samorządzie gminnym oraz § 22 Statutu Gminy Wierzchowo. Po powitaniu radnych i gości 

zaproszonych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu sesji 

uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady, stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał i rozstrzygnięć. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, iż porządek obrad dzisiejszej sesji 

został przekazany radnym w terminie wskazanym w § 22 pkt 3 Statutu Gminy Wierzchowo.  

 

Dla przypomnienia odczytał proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXIX Sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Gminy Wierzchowo z prac w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Interpelacje i zapytania Radnych.  

7. Trybuna obywatelska. 



8. Podjęcie uchwał: 

8.1 uchwała w sprawie Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Wierzchowie – druk nr 244; 

8.2 uchwała w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wierzchowo – druk nr 245; 

8.3 uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2022 – druk nr 

246. 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

10. Komunikaty i sprawy różne. 

11. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący obrad Marek Mikulec zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z pośród radnych lub 

Sekretarz Gminy chciałby wystąpić z wnioskiem o dokonanie zmian w porządku obrad. 

 

Radni i Sekretarz Gminy nie zgłosili zmian do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 3. 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Mikulec poinformował, że Protokół  

z posiedzenia XXXIX Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 27 stycznia 2022r. 

został wyłożony do wglądu w biurze Rady i do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęły żadne 

uwagi dotyczące zawartych w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i uwag do 

protokołu uregulowana została w §39 Statutu Gminy Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie 

wpłynęły żadne uwagi dotyczące zapisów w protokole Przewodniczący Rady uznał protokół 

za sporządzony poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. Zapytał, kto jest za 

przyjęciem protokołu z XXXIX sesji Rady Gminy? 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” przyjęła Protokół z XXXIX 

sesji Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 3 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 4. 

 

Ad. 4 

 

Sprawozdanie pisemne Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, stanowi załącznik nr 

3 do nin. protokołu. 

Radni nie zgłosili zapytań do wyżej przedstawionego sprawozdania. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 4 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 5. 

Ad. 5 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poprosił Przewodniczących Komisji stałych Rady 

Gminy o złożenie informacji z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 

 



Informację z posiedzenia wspólnego Komisji stałych Rady Gminy w miesiącu lutym 2022 

roku przedstawił Ryszard Borowicz - Przewodniczący Komisji wiodącej tematycznie, tj. 

Komisji Budżetu i Finansów. 

Protokół Komisji Nr 2/2022 stanowi załącznik nr 4 do nin. protokołu. 

 

W tym miejscu Przewodniczący Rady Gminy Marek Mikulec raz jeszcze powitał druhów 

strażaków zaproszonych na posiedzenie sesji. Powiedział, że w przedstawionym przed chwilą 

sprawozdaniu Komisji Rady Gminy usłyszeliśmy podziękowania i słowa uznania dla 

strażaków ratowników, którzy wykazali ogromną odwagę, profesjonalizm, dyspozycyjność, a 

także poświęcenie w usuwaniu skutków ostatnich wichur. Na dzisiejsze posiedzenie sesji 

zaprosiliśmy tylko nieliczne grono strażaków, na ręce których chcemy złożyć podziękowania 

wszystkim strażakom. Dodatkowo, a może przede wszystkim zaproszonym na posiedzenie 

sesji strażakom chcemy podziękować za pomoc 8-miesięcznemu dziecku, które przestało 

oddychać, a dzięki Waszej pomocy udało się przywrócić funkcje życiowe dziecku oraz za 

udzieloną pomoc osobie dorosłej w Wierzchowie. 

Za Waszą pomoc chylimy przed Wami czoła i bardzo dziękujemy – zakończył swoją 

wypowiedź Przewodniczący Rady Marek Mikulec.  

 

W imieniu swoim i w imieniu Wójta Jana Szewczyka Sekretarz Gminy Tomasz Suchoński  

złożył na ręce prezesów jednostek OSP podziękowanie za ofiarną służbę z prośbą  

o przekazanie podziękowania wszystkim strażakom. 

Sekretarz Gminy Tomasz Suchoński powiedział, że bez  pracy i pomocy strażaków nie 

byłoby możliwe tak szybkie przywrócenie zasilania energetycznego. Jako Prezes Zarządu 

Gminnego OSP RP jest dumny z postawy strażaków. 

Podziękowania w formie dyplomów oraz upominków z rąk Przewodniczącego Rady Gminy i 

Sekretarza Gminy otrzymali druhowie strażacy: 

Radosław Marczyk – z powodu nieobecności z przyczyn obiektywnych, w zastępstwie 

odebrał  dyplom i upominki Jakub Gumny 

Daniel Kalinowski 

Sławomir Kaczor 

Dominik Janicki 

Jacek Kalinowski 

z Jednostki OSP Świerczyna 

oraz 

Bogusław Pawłowicz 

Marcin Preś 

Maciej Stefan – z powodu nieobecności z przyczyn obiektywnych, w zastępstwie odebrał 

dyplom i upominki Bogusław Pawłowicz 

Tomasz Łukasiewicz - z powodu nieobecności z przyczyn obiektywnych, w zastępstwie 

odebrał dyplom i upominki Bogusław Pawłowicz 

Adam Ambroziak 

z Jednostki OSP Wierzchowo 

Sekretarz Gminy przekazał strażakom podziękowania również Wojewody 

Zachodniopomorskiego. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 5 porządku 

obrad i ogłosił przerwę. 

 

Przerwa: 12
30

 - 12
40

 

 



Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady, stwierdził, że na sali obrad obecnych jest 

14 radnych i przystąpił do realizacji punktu 6. 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, że w okresie międzysesyjnym jedną 

interpelacje wspólną złożyli Radni Józef Janicki i Piotr Gumny: 

„ We wsi Świerczyna realizowana jest długo wyczekiwana inwestycja budowy sieci 

kanalizacji sanitarnej. Prace, które SA prowadzone powodują naruszenie struktury dróg i 

części starych chodników przebiegających przez naszą miejscowość, tym bardziej że stan 

drogi powiatowej (2007Z i 2008Z) jak i chodników i tak był bardzo zły. Liczne pęknięcia, 

wyrwy, ubytki, dziury, kilka razy w roku winny być naprawiane. Nawierzchnie dróg 

powiatowych w Świerczynie wymagają stałej interwencji służb drogowych. O ile drogi są 

„łatane”, o tyle chodniki są całkowicie zaniedbane. Spękane płyty, nie trzymające się obrzeża 

powoduja rozsuwanie się całej konstrukcji chodników. Obecnie jest to najlepszy moment na 

gruntowny remont dróg i chodników w Świerczynie. Pozostawienie niedokończonej 

inwestycji doprowadzi do degradacji wsi, a tym samym będzie to przyczynek do wykluczenia 

tej społeczności, stagnacji i braku realnego rozwoju. Zwracamy jednocześnie uwagę, że we 

wsi działa Nadleśnictwo i Zakład Przemysłu drzewnego. Te zakłady także wymagają 

odpowiedniej infrastruktury, która umożliwi ich funkcjonowanie. 

Z uwagi na zaistniałą sytuację składamy interpelację do Wójta Gminy Wierzchowo o podjęcie 

współpracy z Zarządem Powiatu Drawskiego w celu doprowadzenia do wyremontowania 

dróg i chodników we wsi Świerczyna. Szczególnie wsparcie Wójta Gminy jak i Rady Gminy 

umożliwi skuteczniejsze działania Starosty Powiatu Drawskiego w tym zakresie. 

 

Na sesji interpelacje złożyli: 

 

1) Radny Ireneusz Jung: 

„W ostatnim czasie przez powiat drawski i powiaty ościenne oraz bezpośrednio przez nasza 

gminę już dwukrotnie przeszły nawałnice w postaci orkanów. Poczyniły one  bardzo duże 

spustoszenia oraz były przyczyna wielu bardzo poważnych zagrożeń dla mienia oraz dla życia 

ludzkiego. Było to dla nas wszystkich traumatyczne przeżycie, które naocznie uświadomiło 

nam, jak katastrofalna w skutkach może być siła żywiołu. Silne porywy wiatru łamały 

drzewa, które powalały się na linie energetyczne, drogi, ale niestety i na budynki mieszkalne. 

Do niebezpiecznego zdarzenia doszło m.in. w Suliszewie, gdzie duże drzewo rosnące blisko 

posesji, pod naporem porywistego wiatru przewróciło się uszkadzając w poważnym stopniu 

budynek mieszkalny. 

Widząc ta tragedię  mieszkańcy posesji nr 9, 10, 40/2, 3 oraz 40A/1 w Osieku Drawskim już 

po przejściu pierwszego orkanu zgłosili do mnie obawy o swoje bezpieczeństwo oraz o 

bezpieczeństwo swoich posesji, gdyż w bardzo bliskim sąsiedztwie ich posesji stoi okazałe 

drzewo – dąb, które w ich odczuciu stwarza dla nich bardzo duże i realne zagrożenie. Ich 

przerażenie jest na tyle duże, że nie wahali się oni mówić do mnie wprost o usunięciu tego 

drzewa. Mam nadzieję, że aż tak radykalne posunięcie nie będzie konieczne, ale niewątpliwie 

należałoby w trybie pilnym sprawdzić w jakiej kondycji jest to drzewo.  

W imieniu mieszkańców w/w posesji wnioskuję o zgłoszenie do zarządcy drogi powiatowej 

nr 1985Z potrzebę pilnego dokonania oględzin tego drzewa i ewentualne podjęcie 

niezbędnych działań mających na celu zapewnienie mieszkańcom tych posesji poczucia 

bezpieczeństwa. 

 

 



2) Radna Dorota Sobczak: 

„ Do Nadleśnictwa Świerczyna oraz Zarządu Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim. 

Proszę o podjęcie wspólnych działań zmierzających do wycinki wszystkich drzew 

zagrażających bezpieczeństwu użytkowników drogi powiatowej na odcinku od leśniczówek w 

Nowych Laskach do drogi wojewódzkiej Nr 177. Po ostatnich wichurach w obrębie pasa 

drogowego oraz terenów leśnych pozostały połamane drzewa, opierające się na innych, które 

również uległy uszkodzeniom, zwisające gałęzie, czy zalegające na poboczu połamane 

drzewa. Ponadto, proszę również w/w instytucje o przeanalizowanie możliwości wycięcia 

drzew, które nie zostały uszkodzone, ale ich stan i usytuowanie może w przyszłości 

wyrządzić szkody w terenie.” 

 

3) Radna Dorota Sobczak: 

„ Zwracam się z ogromną prośbą o wycięcie bądź znaczne zredukowanie koron 4 drzew (lip) 

rosnących w pasie drogi w miejscowości Nowe Laski. 1 ogromne drzewo rośnie przy posesji 

nr 1 i nr 2, 2 okazałe lipy rosną przy posesji nr 7, przy posesji nr 23 stoi natomiast drzewo 

mocno spróchniałe. Jeszcze raz podkreślam, że drzewa te rosną bardzo blisko tych posesji i są 

ogromnym zagrożeniem dla mieszkańców. Obserwując ostatnie anomalia pogodowe jakie 

spotykają naszą gminę i te powalone ogromne drzewa to  można powiedzieć, że to szczęście 

w nieszczęściu, że jeszcze nic się nie stało. Mieszkańcy tych domów obawiają się najgorszego 

a ubezpieczenie tych budynków z pewnością nie pokryje strat w 100%, jakie mogą powstać. 

Jednocześnie chcę nadmienić iż w 2015r. zwracałam się w tej sprawie do Zarządu Dróg 

Powiatowych w Drawsku Pomorskim, ale prawdę mówiąc nic z tym nie zrobiono. Po za 

odpowiedzią pisemną na interpelację, powiedziano mi w rozmowie by ci państwo wykupili 

sobie ubezpieczenia. I to miało by załatwić sprawę? Proszę więc o pozytywne załatwienie 

w/w prośby.” 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec, wobec braku dyskusji zamknął punkt 6 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 7. 

Ad. 7 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec oznajmił, że sesja odbywa się bez udziału publiczności 

w związku z panującą pandemią, wobec tego zamknął punkt 7 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 8. 

 

Ad. 8 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poddał kolejno pod głosowanie następujące projekty 

uchwał: 

 

1) w sprawie Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wierzchowie – druk nr 

244. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XL/241/2022 w sprawie Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Wierzchowie– która stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu, 

 

2) w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wierzchowo – druk nr 245. 



Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XL/242/2022 w sprawie Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Wierzchowo  – która stanowi załącznik nr 6 do nin. protokołu, 

 

3) w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2022 – druk nr 246. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XL/243/2022 w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 

rok 2022 – która stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu, 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 8 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 9. 

 

Ad. 9 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec odczytał treść odpowiedzi na zgłoszone w poprzednim 

okresie przez radnych interpelacje. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 9 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 10.  

 

Ad. 10 
 

Sekretarz Gminy Tomasz Suchoński zapytał, czy jest akceptacja Rady Gminy Wierzchowo  

w sprawie ustalenia podjętego na posiedzeniu wspólnym Komisji Rady Gminy Wierzchowo 

w dniu 17 lutego 2022r. na temat inwestycji i programów, w ramach których zostaną one 

ujęte we wnioskach o dofinansowanie, następnie odczytał treść ustalenia: 

W ramach rządowego Funduszu Polski Ład złożyć 3 wnioski, to jest: 

 

Wniosek 1 

Przebudowa i rozbudowa oczyszczalni ścieków w Wierzchowie – planowana wartość 

inwestycji – 20 000 000,00 zł. 

 

Wniosek 2. 

Budowa lub modernizacja gminnej infrastruktury drogowej: 

1) Świerczyna dz. Nr 370 i 847 (od remizy OSP do byłego SKR), koszt – 

662 365,88 zł, długość drogi – 482,50 m. 

2) Świerczyna dz. Nr 417/2 (od krzyża w kierunku hydroforni), koszt – 

224 378,10 zł, długość drogi – 162,8 m. 

3) Świerczyna dz. Nr 380/1 (od krzyża w kierunku posesji nr 114/1), koszt – 

216 401,45 zł, długość drogi 184,95 m. 

4) Sośnica dz. Nr 277/3, koszt – 240 000,00 zł, długość drogi – 170 m. 

5) Żabin dz. Nr 187/43 (droga tzw. kasztanowa),  koszt – 200 000,00 zł. 

Razem koszt: 1 554 721,32 zł 

Wniosek 3. 



Budowa lub modernizacja gminnej infrastruktury drogowej: 

1) Wierzchowo ul. 3-go Marca, koszt – 823 700,33 zł. 

2) Wierzchowo ul. Parkowa dz. Nr 574/48 i 574/18, koszt -  200 000,00 zł, 

długość drogi – 152 m. 

3) Świerczyna dz. Nr 374 (od krzyża w kierunku miejscowości Psie Głowy), 

koszt – 504 694,74 zł, długość drogi – 313,84 m. 

4) Bonin dz. Nr 30 i 10, koszt – 230 000,00 zł, długość drogi – 130 m. 

Razem koszt: 1 779 183,72 zł 

 

W ramach Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych dla gmin popegeerowskich 

złożyć 1 wniosek, to jest: 

1. Rozbudowa remizy OSP Świerczyna oraz dobudowa boksu garażowego przy 

budynku remizy OSP w Wierzchowie, koszt – 2 000 000,00 zł. 

 

Rada Gminy przez aklamację wyraziła swoją akceptację dla stanowiska przyjętego przez 

Komisje Rady Gminy na posiedzeniu wspólnym w dniu 17 lutego 2022r. i przedstawionego 

przez Sekretarza Gminy jak wyżej. 

 

Radny Bogusław Pawłowicz i jednocześnie Komendant Gminny OSP na terenie Gminy 

Wierzchowo zwrócił się do radnego Ireneusza Junga by w swojej zgłoszonej interpelacji ujął 

również wycięcie drzew na odcinku od przejazdu kolejowego do skrzyżowania w Osieku 

Drawskim. Drzewa wyjątkowo zagrażają bezpieczeństwu dla pojazdów i pieszych a także dla 

samochodów strażackich i strażaków usuwających na tej drodze skutki wichur. 

Radny Ireneusz Jung odpowiadając poinformował, że w tej sprawie sformułuje i złoży osobną 

interpelację. 

 

Sekretarz Gminy Tomasz Suchoński poinformował, że temat usuwania niebezpiecznych 

drzew przy drogach był poruszany przez Wojewodę Zachodniopomorskiego podczas 

telekonferencji z prezydentami, burmistrzami i wójtami po przejściu ostatnich orkanów. 

Regionalna Dyrekcja Ochrony Środowiska odmawia wycinki większości drzew rosnących  

w pasach drogowych. Właśnie na ten temat Wojewoda zorganizuje spotkanie między innymi 

z przedstawicielami RDOŚ o bardziej liberalne podchodzenie do wycinki drzew w takich 

miejscach. 

 

Radny Ryszard Borowicz  zaapelował by na posiedzenie Komisji Rady Gminy w miesiącu 

marcu br., którego tematem będzie stan i remonty dróg powiatowych na trenie naszej gminy 

zaprosić Zarządcę dróg powiatowych. Radny wyraził się, że tak naprawdę sprawy remontów 

dróg powiatowych powinien pilotować radny powiatowy Marek Banaszek. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 10 

porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 11. 

 

 

 



Ad. 11 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący obrad Marek Mikulec o godz. 

13
00

 zamknął obrady XL sesji. 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

        Przewodniczący Rady 

             Marek Mikulec 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Podpis protokolanta: 

……………………. 

 

 

 

 

 

 

Integralną część protokołu stanowi nagranie przebiegu sesji oraz przebieg głosowania  

w formie wydruku z urządzenia rejestrującego głosowania. 

 


